
Programul Disciplina de Neoprit 

 

Modulul 2 

Cine sunt eu?  

 
Peste 15,000 oameni de ştiinţă studiază în acest moment creierul.  
 
Dar până acum, nimeni nu a fost capabil să explice conexiunea dintre creier şi              
conştiinţă. Conștiința pare a fi creată de creier, dar nimeni nu poate explică cum              
se întâmplă asta. 
 
Când cineva se uită la creierul tău, nu se uita la conştiinţa ta. Ei nu te văd pe                  
ţine. Ei văd un organ care este capabil să exprime conştiinţa. Poate conştiinţa             
este activitatea creierului, cum programele de pe un calculator sunt exprimate de            
activitatea componentelor. Noi foarte puține despre acest subiect. 
 
Perspectiva noastră de acum este că noi suntem mai mult decât creierul nostru în              
urmă acestor 4 motive: 
 
 

1. Dacă am fi fost creierul nostru, acţiunile noastre ar fi fost determinate.            
Asta înseamnă că semnalele electrice din creierul nostru ar fi dictat           
comportamentul nostru. Dar asta nu este adevărat în majoritatea cazurilor.          
Noi ştim, de asemenea, că o persoană poate face o decizie conştientă            
pentru a influenţa conexiunile neuronale sau activitatea cerebrală sau să          
schimbe felul în care creierul lor funcţionează (neuroplasticitate). 

 
2. Percepţia subiectivă. Tu şi eu ne putem uita la acelaşi lucru şi să îl              

percepem diferit. Noi nu vedem lucrurile aşa cum sunt, le vedem cum noi             
suntem. Pe lângă asta, sentimentele precum IUBIREA, COMPASIUNEA        
sau CREATIVITATEA nu pot fi măsurate sau cuantificate. Fiecare         
experimentează viaţa în felul lui. Ştiinţa nu neagă experienţă subiectivă a           
oamenilor, dar poate fi greu de înţeles atâta timp cât nu o putem măsura              
exact. 
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3. Efectul placebo. Toţi am auzit despre oameni care s-au vindecat          
miraculos chiar dacă doctorii nu le mai dădeau nicio şansă. Ceea ce este             
interesant este că animalele nu pot experimanta efectul placebo. Ai auzit           
vreodată de un câine care s-a vindecat de vreo boală din cauza că era              
fericit. Desigur că nu. Pare evident pentru toţi că animalele nu pot face             
asta. Dar de ce? De ce sunt oamenii singurele creaturi biologice care pot             
experimenta efectele placebo şi nocebo? Trebuie să fie legat de starea           
noastră superioară de conştiinţa. 

 
Toţi ştim că este ceva înăuntru nostru care ne poate influenţa sănătatea,            
viatalitatea şi nivelul de energie, dar câteodată negăm acest adevăr. Avem           
nevoie de mai multe dovezi care să ne dovedească că este adevărat. Faptul că              
noi putem fi conştienţi de existenţa noastră nu este o dovadă ştiinţifică?  
 
Notiţe: Andrei crede că oamenii sunt mai mult decât organisme biologice, dar            
s-ar putea să nu fim niciodată cababili să dovedim asta. El crede că este o               
realizare la care fiecare persoană trebuie să ajungă prin propria introspecţie.           
Este o călătorie înăuntru nostru. Nimeni nu poate să facă această călătorie            
pentru tine, e datoria ta să o faci. 
 
Radu crede că “natura spirituală” a oameniilor va fi explicată într-o bună zi. Cu              
o condiţie: dacă oamenii de ştiinţă vor începe să studieze mintea mai            
îndeaproape. El crede că mulţi oameni de ştiinţă nici măcar nu vor să considere              
studiul “experienţelor spirituale” sau “puterilor psihice” pentru că ele sunt          
asociate cu religia şi adesea cu fanatismul. Ştiinţei îi plac dovezile concrete, nu             
experienţele intime ale oamenilor. Dar este atât de păcat… Deja avem nişte            
dovezi care aprobă că oamenii ar avea alte simţuri sau abliltati mai puţin             
observabile: simţim când cineva se uită la noi, în unele situaţii chiar putem             
prezice pericolul, sau putem simţi starea unei persoane de lângă noi chiar dacă             
nu interacţionăm cu ea. Lui Radu i-ar plăcea că aceste “experienţe misterioase”            
să fie studiate mult mai îndeaproape pentru că am putea să descoperim că ele nu               
sunt deloc misterioase şi că pot avea nişte explicaţii biologice clare. 
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4. Mintea influențează materia. Un studiu efectuat la Universitatea Harvard         
a arătat puterea unor Călugări Tibetani care îşi pot creşte exponenţial           
temperatura degetelor de la mâini şi picioare sau alte extremităţi ale           
corpului doar prin meditaţie. Avem abilitatea să ne influenţăm drastic          
corpul prin puterea minţii noastre. 

 
De sigur, sunt unii oameni de ştiinţă care sprijină ideea că noi suntem creierul              
nostru şi nimic mai mult. Toţi suntem liberi să alegem ceea ce gândim, dar              
identificându-ne cu creierul nostru (sau ceea ce credem) nu ne ajută să ne             
schimbăm. Dacă crezi că tu eşti creierul tău, atunci asta îţi va fi realitatea. Viaţa               
ta este la mila creierului tău pentru că vei crede că gândurile care zboară prin               
mintea ta sunt cine eşti. În această situaţie, nu poţi face nimic pentru a le               
controla. 
 
Ceea ce este interesant este că orice crezi, pare să fie realitatea pentru tine. Şi               
vei găsi cât mai multe dovezi pentru a sprijini tiparul tău de convingeri. Deci              
problema reală nu este dacă noi suntem sau nu creierul nostu, problema este: CE              
ALEGEM SĂ CREDEM? Această afirmaţie dovedeşte încă o dată că avem           
puterea de alegere şi modul în care gândim ne crează realitatea. 
 
Dacă tu crezi ca nu îți creezi propria realitate, vei crea o realitate în care pare ca                 
nu îți creezi propria realitate, dovedind că îți creezi propria realitate. 
 
Deci, bazat pe ce am discutat până acum, hai să facem exerciţiile practice: 
 
 

1. Ce mă ajută să am mai mult succes în viaţă: credinţa că pot să îmi               
controlez creierul sau credinţa că eu sunt ceea ce creierul meu gândeşte şi             
nu pot schimba asta? 
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2. Lăsând toate dovezile ştiinţifice şi tehnicile spirituale la o parte, ce îmi            
spune experienţa mea de viaţă? Că sunt o marionetă sau am puterea să             
aleg cine sunt? Dacă da, ce experienţe mă fac să cred asta. 

 
3. Îţi poţi observa gândurile cu gândurile tale? Asta pare imposibil. Este ca            

şi cum ai încerca să fotografiezi o camera cu aceeaşi camera cu care vei              
să faci fotografia. Nu poţi fotografia camera cu aceiaşi camera pe care o             
foloseşti pentru a face fotografia. Vei spune: Ba da, poţi dacă foloseşti o             
oglindă. Asta e adevărat. Pentru a observa ceva, observatorul trebuie să           
nu fie parte din obiectul care este observat. Asta este ceea ce faci cu              
oglinda, creezi un obiect la care camera poate să se uite. Asta îţi spune că               
dacă îţi poţi observa gândurile, atunci trebuie să fie altceva care observă.            
Așadar, cine ești tu? 

 

 

© Copyright ThinkEatLift.com & AndreiAntoniu.com 


	nu pot schimba asta 1: 
	fill_1: 
	fill_10: 


